
Statutární město Ostrava 
městský obvod Michálkovice 
zastupitelstvo městského obvodu 

Zápis 

 

 

Zápis 
průběhu 2. zasedání zastupitelstva městského 
obvodu 
konaného dne 20.12.2018 
 

Místo konání: zasedací místnost 

Předsedající: Ing. Martin Juroška, Ph.D. 

Přítomno: dle prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Vladimír Kozel, MUDr. Pavel Piatkovský 

Neomluveni: --- 

Zahájení: 17:00 

Ukončení: 17:45 

Zapisovatel: Bc. Charisa Sobková 

 

 
 

Přehled materiálů, které byly z projednávání odloženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled materiálů, které byly z projednávání staženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled písemností předložených přímo na jednání: 

Aktualizovaný program 

  

 

 
 

 



 

Materiál č. ZMOb/0002/18 

Schválení programu zasedání 

Na zasedání se dostavil člen zastupitelstva Martin Szwejda. 

Předsedající dal hlasovat o schválení programu 2. zasedání zastupitelstva městského obvodu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0009/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0003/18 

Určení ověřovatelů zápisu 

Předsedající navrhl jako ověřovatele zápisu 2. zasedání zastupitelstva městského obvodu Ing. 

Věru Bialkovou a Karla Németha. Oba navržení souhlasili a rovněž nepadnul jiný návrh. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 12, proti 0, zdržel/lo se 1. 

Bylo přijato usnesení č. 0010/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0004/18 

Zpráva ověřovatelů zápisu 

Předsedající se dotázal ověřovatelů zápisu 1. zasedání zastupitelstva, zda se zápisem souhlasí. 

Ověřovatelé konstatovali, že je zápis v pořádku a byl z jejich strany odsouhlasen a podepsán. 

Rovněž ostatní členové zastupitelstva neměli námitek. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0011/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0005/18 

Zpráva o činnosti orgánů městského obvodu 

Starosta seznámil přítomné s činností rady v období mezi 1. a 2. zasedáním zastupitelstva. 

Zmínil, že rada schválila smlouvy o sdružených dodávkách plynu a elektřiny, schválila také 

několik smluv o zajištění uměleckého výkonu na hudebním festivalu MichalFest. Rada rovněž 

schválila rozpočty příspěvkových organizací – základní a mateřské školy. Byla schválena 



písemná výzva k podání nabídek k veřejné zakázce „Vytápění vč. ohřevu vody pro BD 

Československé armády 100/53 a 120/55“. Bylo zmíněno, že proběhla kontrola výkonu 

přenesené působnosti a kontrola hospodaření s veřejnými prostředky, týkající se příspěvku na 

vytvoření pracovních příležitostí v rámci VPP. Starosta podotkl, že probíhají dokončovací 

práce na rekonstruovaném komunitním centru, přičemž se bude začátkem roku 2019 

pokračovat v odborném vybavování komunitního centra. Zmínil několik informací týkajících 

se správy, údržby a reprodukce majetku, zejména opravy a rekonstrukce v bytových domech. 

Proběhlo rozmístění květináčů na ul. Československé armády, běží dokončování výstavby 

zázemí, pergoly a pódia u HZ a byly opraveny některé úseky chodníků. Pořídil se automobil, 

který budou využívat pracovníci údržby. Nakonec připomenul proběhlé kulturní akce. 

Zastupitel Ing. Mahdal se dotázal, o jaké auto se jedná a v jakém je technickém stavu. Starosta 

odpověděl, že se jedná o starší automobil, který bude sloužit pro účely převážení nákladu 

apod. a bylo pořízeno pro pracovníky údržby. 

Ing. Mahdal měl připomínku k rozmístění květináčů na ul. Československé armády, dle něj 

jsou květináče umístěny v rozporu s normou, která řeší bezpečnostní odstup překážky od 

vozovky. Starosta uvedl, že situace bude prověřena. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0012/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0001/18 

Návrh na stanovení měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva městského obvodu 
za výkon funkce 

Starosta uvedl, že odměny nejsou stanoveny jako možná maxima, ale bylo přihlédnuto 

k velikosti obce. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0013/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0006/18 

Zřízení výborů finančního a kontrolního, stanovení počtu jejich členů, volba předsedy a dalších 
členů výborů 

Předsedající dodal, že materiál byl vytvořen na základě vzájemné komunikace mezi 

jednotlivými subjekty v zastupitelstvu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0014/ZMOb-Mich/1822/2 



Materiál č. ZMOb/0041/18 

Ozdravné pobyty pro žáky 1. stupně základních škol pro období 2018-2020 

Starosta uvedl, že se jedná o žádost o dotaci a dle statutu města Ostravy se musí taková žádost 

předložit na zastupitelstvo. Fakticky byla již dotace schválena zastupitelstvem kraje. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0015/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. BJ 00001/2018 

Program Městského obvodu Michálkovice na podporu kulturních, sportovních a 
volnočasových aktivit v roce 2019 

Starosta k materiálu uvedl, že se jedná o dotační program na podporu organizací, které se 

věnují dětem a organizátorů pořádající různé kulturní či sportovní akce. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0008/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0042/18 

Ozdravné pobyty pro děti předškolního věku pro období 2018-2020 

Starosta řekl, že se jedná o obdobný materiál jako ten předchozí, týkající se ozdravných 

pobytů pro žáky 1. stupně, tentokrát se jedná o pobyty pro děti předškolního věku. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0016/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0009/18 

"Vybudování školní dílny v Základní škole Ostrava-Michálkovice, U Kříže 28, p. o." - podání 
žádosti o dotaci z IROP (Základní školy II) 

Starosta dodal, že se jedná o žádost o dotaci na pořízení nábytku a pomůcek dílen základní 

školy. 

Zastupitel Ing. Dašek se zeptal, jaké nástroje nebo stroje budou pořízeny a jaká řemesla se 

tam budou prezentovat a kdo bude žáky vyučovat. Starosta vyzval k odpovědi na otázku 

ředitelku základní školy. Ředitelka uvedla, že vyučovat dílny je v dnešní době potřeba, jelikož 

trh volá po tom, aby se děti učily řemeslu. Dále podotkla, že právě proto chtějí děti 



připravovat v dílnách v rámci předmětu „pracovní činnosti“. Bude se jednat o základní 

rukodělné techniky, takže budou pořízeny ponky, nářadí, elektronické stavebnice, ale také 

např. 3D tiskárna. Předmět bude určitě vyučovat učitel, který bude mít na tento předmět 

aprobaci. 

Zastupitel Karel Németh se dotazoval na ceny, za které se nakupovalo vybavení. Starosta 

odpověděl, že zatím se ještě nic nenakupovalo a v této fázi je žádáno o dotaci a nakupovat se 

bude teprve ve chvíli, kdy bude dotace přidělena. Ceny jsou určovány podle metodiky na 

základě průzkumu trhu. Ceny jsou stanoveny pro účel získání dotace. 

Zastupitelka Ing. Bialková se ptala, zda budou pořízeny i šicí stroje. Starosta odpověděl, že 

zatím se s šicími stroji nepočítá. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0017/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. RMOb/0358/18 

Dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje - MichalFest 2019 

Zastupitel Ing. Mahdal chtěl vědět, zda existuje nějaká analýza z předchozích let kolik se 

vydělalo a zda se nějaké finanční prostředky z této akce vrátí. Starosta podotknul, že analýza 

se samozřejmě dělá a zatím akce není výdělečná. Dále se Ing. Mahdal zeptal, kdo sestavuje 

program, jestli je to nějaká skupina lidí. Starosta řekl, že je stanovena skupina lidí, kteří se 

tímto zabývají a vybírají jednotlivé účinkující. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0018/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0007/18 

Protokol o výsledku kontroly výkonu samostatné působnosti 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0019/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0008/18 

Zrušení Statutu Michálkovického zpravodaje 



Zastupitel Ing. Kašpárek upozornil, že součástí statutu byl i ceník inzerce a měl by být proto 

v radě stanoven nějaký předpis cen inzerce v následujícím období. Starosta řekl, že ceník 

bude schválen hned na první lednové radě v roce 2019. 

Zastupitel Ing. Dašek se ptal, co vedlo ke zrušení statutu. Starosta odpověděl, že statut vznikl 

vlastně v minulosti s tím, že redakční rada bude výborem zastupitelstva. Dospělo se k závěru, 

že redakční rada nebude výborem zastupitelstva, zpravodaj nemusí mít žádný statut, bylo tedy 

logickým vyústěním zrušit ho. Ing. Dašek se dále dotazoval, kdo volí redakční radu. Starosta 

řekl, že buď bude volena radou nebo stanovena starostou. Dále uvedl, že v tom určitě není 

snaha monopolizovat informace a možnost přispívat do zpravodaje je otevřena. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0020/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0010/18 

Záměr prodeje části pozemku p.č. 3/6, k.ú. Michálkovice 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0021/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0011/18 

Pravidla rozpočtového provizoria 

Starosta dodal, že se jedná pouze o případ, kdy by nebyl schválen rozpočet nebo by nemohl 

vstoupit v platnost. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0022/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0012/18 

Rozpočet 2019 

Starosta dodal, že je v rozpočtu vše dobře vysvětleno a otevřel rozpravu. 

Zastupitel Ing. Mahdal uvedl, že verze rozpočtu, který byl zveřejněn se liší o jeden tisíc korun 

od verze, který obdržel. Zároveň řekl, že ho potěšila částka na opravu komunikací a jestli je 

určeno nějaké pořadí dle důležitosti oprav, jestli jsou vytipovány nejhorší silnice, které 

potřebují nutně opravit. Ohledně oprav komunikací, dotace na opravu komunikací je 

schválena a pořadí oprav je stanoveno z hlediska stavu vozovek, intenzity využívání a dále 



pak z hlediska různých oprav např. kanalizace, vodovodu apod. Ještě dodal, že cest se 

opravilo v posledních letech poměrně hodně. 

Zastupitel Ing. Dašek dodal, že ohledně oprav kanalizace bychom měli mít jakýsi přehled o 

tom, co se bude opravovat, aby nedošlo k situaci, kdy byla cesta opravena a následně 

několikrát rozkopána. Dále podotkl, že se sice cesty opravují, ale nejsou např. dány do 

obrubníků a potom upadávají krajnice a přechod ze zelené plochy na asfaltovou je nepěkný. 

Je sice pravda, že takováto oprava i s obrubníky je dražší, ale komunikace je pak pěknější a 

trvanlivější. Starosta odpověděl, že je třeba si uvědomit objem komunikací, který se za 

poslední roky opravil a ve chvíli, kdy bychom postupovali tímto způsobem, tak bychom vždy 

místo pěti komunikací opravili třeba je jednu. Obrovský počet komunikací v Michálkovicích 

byl v havarijním stavu a pro jsme volili tento postup oprav, jedná se o jakýsi kompromis ve 

vztahu k objemu finančních prostředků, které máme k dispozici. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0023/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0043/18 

Petice - odstranění antény a paraboly na základnové stanici přenosu signálu GSM 

Starosta k materiálu doplnil, že proběhlo měření Krajskou hygienickou stanicí a bylo zjištěno, 

že nejsou překročeny žádné hodnoty záření, které by negativně působily na zdraví obyvatel. 

Rovněž uvedl, že dále budeme jako vlastník řešit smluvní vztahy, množství antén a zda se 

bude pokračovat v pronájmu. 

Zastupitel Ing. Mahdal uvedl, že se vlastně v odpovědi neuvádí počet antén a jak je to se 

stavebním povolením a že se tedy domnívá, že se budeme věcí dále zabývat, tak jak je to 

uvedeno na konci dopisu petentům. Starosta dodal, že je časově náročné vyhledat a 

prostudovat tyto staré dokumenty, týkající se předmětné stanice, ale určitě se budeme věcí 

nadále zabývat, což také osobně petentům sdělil. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0228/ZMOb-Mich/1822/2 

 

Materiál č. ZMOb/0013/18 

Svěření majetku (vybavení a pomůcky) z projektu "Rekonstrukce a modernizace odborných 
učeben Základní školy Ostrava-Michálkovice" do užívání základní škole 

Starosta uvedl, že se svěřuje nově vytvořená hodnota základní škole. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0024/ZMOb-Mich/1822/2 



Materiál č. ZMOb/0014/18 

Převod finančních prostředků - ZŠ U Kříže 

Na žádost příspěvkové organizace přesouváme finanční prostředky z rezervního fondu do 

fondu odměn ve výši 100 tis. korun, dodal starosta k materiálu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0025/ZMOb-Mich/1822/2 

 

 

 

Organizační záležitosti 

 

Dotazy, připomínky a podněty členů zastupitelstva městského obvodu 

Zastupitelka Ing. Bialková poděkovala zdejšímu úřadu za pomoc při odstranění větví a zbytků 

po pokácených stromech u kostela Husova sboru Církve československé husitské. A dále se 

zajímala, zda by bylo možné požádat úřad o příspěvek nebo dar pro Náboženskou obec 

Církve československé husitské, jelikož byla provedena oprava a údržba zvonů. Starosta 

odpověděl, že musí být podána oficiální žádost příslušnému subjektu a poté rozhodne 

kolektivní orgán. Dále Ing. Bialková poděkovala Pavlíně Špačkové za pomoc při organizaci 

vánočního koncertu v Husově sboru. 

Diskuse – Různé 

 

Závěr 

V 17:45 hodin prohlásil starosta zasedání zastupitelstva městského obvodu za ukončené. 

 

 

 

 

 

 



Usnesení z 2. zasedání zastupitelstva městského obvodu od č. usnesení 0008/ZMOb-

Mich/1822/2 do č. usnesení 0025/ZMOb-Mich/1822/2 a 0228/ZMOb-Mich/1822/2 a 

výsledky hlasování jsou nedílnou součástí tohoto zápisu. 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Ing. Věra Bialková ………………………………… 

Karel Németh ………………………………… 

 

  

 

Bc. Charisa Sobková 

zapisovatelka 

V Ostravě dne: 

 

Ing. Martin Juroška, Ph.D.  

předsedající 

V Ostravě dne: 

 


